
Protokół z XXIII Sesji 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 23 grudnia 2019 r.  

 

Obrady rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:00. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski otworzył obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej  

w Mogielnicy. Powitał obecnych na sali burmistrza Sławomira Chmielewskiego, radnego 

powiatu grójeckiego Roberta Lipca, skarbnika Gminy i Miasta Mogielnica Annę 

Lewandowską, dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Mogielnicy 

Grzegorza Zielińskiego, radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców, przewodniczących 

zarządów komitetów osiedlowych. Następnie odczytał proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

3. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej Sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2019-2027. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/68/2019 Rady 

Miejskiej w Mogielnicy z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Grójeckiego. 

8. Uchwalenie Budżetu Gminy i Miasta Mogielnica na 2020 r. w tym: 

- odczytanie opinii i wniosków radnych 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, Zespół w Płocku o 

przedłożonym przez Burmistrza projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata  2020 -2027. 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, Zespół w Płocku  

o przedłożonym przez Burmistrza projekcie uchwały budżetowej na 2020 rok. 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata  2020 -2027. 

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2020 rok. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Mogielnicy 

 nr XX/96/2019 z dnia 22 listopada 2019r. w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego odpłatnego 

wykonywania zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na terenie 

miasta Mogielnica w roku 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie niskiego wynagrodzenia wójtów, burmistrzów. 

13.  Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

14.  Sprawy mieszkańców. 

15.  Zakończenie obrad.   

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski poprosił o zgłaszanie kandydatów na sekretarza obrad. 

Radna Irena Bogdan zaproponowała na sekretarza radną Halinę Budzik 

Głosowano w sprawie powołania Sekretarza obrad Haliny Budzik za jej zgodą. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

3. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej Sesji. 

   Burmistrz poinformował, że od ostatniej sesji zostały wydane zarządzenia od nr 103 do 

 nr 115. 

 

 

 



4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2019-2027. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

   Burmistrz poinformował, że ta jak również kolejna uchwała podejmowana jest, co roku, aby 

jak najbardziej urealnić dochody tego roku jak również dochody, których nie udało się 

wykonać. Można powiedzieć, że ta uchwała jest uchwałą porządkującą, która najbardziej 

przybliża do stanu realnego. 

 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2019-2027. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz powiedział, że w uchwale jest zmiana, która może zainteresować panią sołtys 

 z Kozietuł i Kozietuł Nowych a mianowicie chodzi o przebudowę drogi Bielany – Kozietuły. 

Starostwo pozyskało pieniądze od Wojewody Mazowieckiego i gmina dokłada tylko 11 000 

zł. Dodatkowo zostało przesunięte 18 000 zł na wykonanie zjazdów na działki, które 

omówione były podczas wizyty na tej drodze. 

   Sołtys Kozietuł Beata Dąbrowska powiedziała, że zostało wykonane 8 zjazdów do działek, 

których właściciele wyrazili chęć zakupu materiałów do wykonania tych zjazdów, natomiast 

u innych zjazdy nie zostały wykonane i z tego, co wie nie zostaną wykonane. 



   Burmistrz powiedział, że na sesji obecny jest radny powiatowy i może wie coś na ten temat. 

Natomiast informacja była taka, że wszystkie zjazdy, które przeszliśmy miały zostać 

wykonane. 

   Sołtys Kozietuł Beata Dąbrowska powiedziała, że rozmawiała z panią ze starostwa 

 i przekazała jej informację, że zjazdy zostały już wykonane w ramach kwoty  przeznaczonej 

na drogę. Natomiast zjazdy, które nie zostały wykonane już nie będą wykonane. 

   Burmistrz powiedział, że decyzja jest po stronie starosty. W trakcie przerwy zadzwoni do 

dyrektora powiatowego zarządu dróg i uzyska informację na ten temat. 

   Radny Edward Kieszek stwierdził, że w paragrafie 1 punkt 5 wykazane są wolne środki  

w kwocie  1.105.565,00 zł. Zapytał skąd one pochodzą? 

   Skarbnik Anna Lewandowska odpowiedziała, że wolne środki wynikają z zaciągniętych 

kredytów i pożyczek w latach ubiegłych które nie zostały wykorzystane. Po zakończeniu roku 

budżetowego na podstawie wykonania budżetu możemy określić wysokość tych wolnych 

środków, które były wprowadzane w tym roku na kilku sesjach a teraz zmniejszamy ich 

wysokość o 20 tysięcy zł. 

 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/68/2019 Rady 

Miejskiej w Mogielnicy z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/68/2019 Rady 

Miejskiej w Mogielnicy z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 



Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Grójeckiego. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Grójeckiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

8. Uchwalenie Budżetu Gminy i Miasta Mogielnica na 2020 r.  
 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski poprosił Przewodniczących komisji o odczytanie 

 w pierwszej kolejności opinii komisji w sprawie projektu budżetu na 2020 rok. 

 Po odczytaniu opinii komisji Rady Miejskiej w Mogielnicy dotyczących budżetu 2020 roku 

przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2027 oraz w 

sprawie budżetu na rok 2020. Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2020-2027. Stwierdził, że zapewne Państwa interesuje jak 

wygląda poziom zadłużenia Gminy Mogielnica. W tabelach, które stanowią integralną część z 

uchwałą można wyczytać, że na początku roku 2020 dług wynosi około 7 800 000 -7 900 000 

i systematycznie maleje ze względu na zaplanowane spłaty rat kredytów i pożyczek. 

Zadłużenie Gminy jest w dopuszczalnych granicach i w przypadku, kiedy potrzebowalibyśmy 

wziąć kredyt na realizację jakiegoś zadania powiązanego z różnego rodzaju dotacjami to 

mamy taką możliwość. Nasza sytuacja w porównaniu do innych samorządów jest bardzo 

dobra. Dzisiaj Pan Robert Lipiec radny powiatowy przedstawi informację o powiecie oraz 

sytuację finansową powiatu. Sytuacja powiatu względem naszej gminy jest dużo gorsza. 

Mamy zachowaną płynność finansowa i zaplanowane inwestycje, o których więcej powie 

Burmistrz po odczytaniu projektu budżetu. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2020 -2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , 

Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Stanisław Kępka, Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

   Burmistrz omówił najważniejsze aspektu budżetu. Najważniejsze są oczekiwania związane 

z zakresem zadań inwestycyjnych. Budżet jest niestety bardzo skromny, dlatego że we 

wszystkich działach, rozdziałach za wyjątkiem jednego przewiduje się zmniejszenie 

wydatków a jedynym działem, w którym przewiduje wzrost wydatków jest oświata. 

Następnie burmistrz przytoczył zapis z budżetu „ W wydatkach dotyczących gminnych 

placówek oświatowych zasadniczą pozycje stanowią wydatki na wynagrodzenia i pochodne 

od wynagrodzeń nauczycieli administracji  

i obsługi, które wynoszą ogółem 12 737 540 zł tj. 82,5% wydatków bieżących. Oznacza to 

wzrost w stosunku do 2019 r. wydatków wynagrodzenia w oświacie o kwotę 2 204 360 zł, „ 

co to oznacza? Wszystkie środki, którymi dysponowała gmina pochłania oświata. Same płace 

wzrosły o 2 204 360 zł, na co z budżetu Państwa otrzymaliśmy 70 325 zł. Budżet gminy w 

oświacie na 2019 rok wynosił 14 500 000 zł na rok 2020 wynosi 16 795 000 zł a to oznacza, 

że musieliśmy ciąć wszędzie wydatki. Wydatki gmin i realizacja zadań chylą się ku 

upadkowi. Szczęśliwi są ci sołtysi, przewodniczący Zarządów komitetów osiedlowych gdzie 

do 2019 roku zrealizowano jakieś zadania. Oczekiwania inwestycyjne na rok 2020 na chwilę 

obecną proszę zachować w sferze marzeń, bo przedstawiony budżet oświaty nie zawiera 

jeszcze podwyżek, o których mówi rząd od 1 września 2020 roku. 

Porównując działy Transport i Łączność gdzie są remonty dróg tłuczniem w 2019 roku było 

486 000 zł w 2020 roku zaplanowano 334 000 zł. Zmniejszyliśmy budżet Biura Rady, aby 

zebrać pieniądze na jakiekolwiek zadania, zostały zmniejszone środki na wynagrodzenia dla 

sołtysów jak również na jednostki OSP. W kosztach oświaty 16 795 000 nie ma kosztów 

utrzymania świetlic szkolnych, co wyniesie 432 000 zł. Zostały zmniejszone również środki 

na pomoc społeczną. W bieżącym roku było 1 373 000 zł na ten rok 1 200 000 zł. Wypłata 

zasiłków celowych było 111 000 zł a będzie 32 000 zł. Wydatki na utrzymanie Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej spadły z 607 000 na 533 000zł. W wyniku 

wszystkich cięć w budżecie 2020 umieściliśmy takie zadania jak: - Wykonanie dokumentacji 

 ul. Dziarnowskiej w Mogielnicy, - wykonanie dokumentacji na drogę Kaplin-Borowe, - 

wykonanie dokumentacji na drogę Otalążka - Jastrzębia Stara, - Przebudowa Alei III na 

Izabelinie - 125 000 zł, - Przebudowa drogi gminnej Tomczyce - Ślepowola -288 000 zł 

 ( kosztorys tej drogi 1 000 000 zł), - budowa chodnika po jednej stronie w ul. Stegny - 60 000 

zł. To są wszystkie zadania inwestycyjne zaplanowana na 2020 rok. Kwota łączna to około 

450 000 zł. Ostateczne wskaźniki do budżetu dostaniemy do końca marca, bo budżet państwa 

nie został jeszcze uchwalony a co za tym idzie to nie wiadomo czy nie zostaną jeszcze obcięte 

dochody gmin. Nie wiemy jaki będziemy mieli zaplanowany udział z PIT. Nie obejmują nas 

jeszcze podwyżki energii, ponieważ mamy jeszcze ważny przetarg do końca 2020 r. Jest 

wiele zadań, które nie zostało umieszczonych w budżecie ze względu na brak środków. 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski powiedział, że jest bardzo wiele niewiadomych, co do 

budżetu. Oczekiwania sołtysów są duże, co rozumiemy, ale nie ma na to środków. Radni 



chcieliby móc podejmować decyzje, ale przy tak ciężkim budżecie będzie bardzo ciężko. 

Radny zaczyna tracić i przestaje być radnym, ponieważ praktycznie nie ma wpływu na 

realizację zadań inwestycyjnych. Przewodniczący życzył burmistrzowi i radnym, aby te 

złowieszcze przepowiednie się nie spełniły i oby okazało się, że w marcu, kiedy będzie 

subwencja wyrównawcza tych pieniędzy było więcej, choć nic tego nie zapowiada. 

Wskaźniki ekonomiczne pokazują, że czeka nasz kraj spowolnienie gospodarcze. 

Państwo słyszeliście, co mówił burmistrz. Oświata to ważny element w każdej gminie. Jak 

państwo dobrze wykształci swoje dzieci to później te dzieci będą procentowały na rozwój 

tego narodu. Cały budżet właściwie obecnie pochłania oświata. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2020 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , 

Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Mogielnicy nr 

XX/96/2019 z dnia 22 listopada 2019r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

   Radny Edward Kieszek zapytał, dla kogo są pieniądze z reklamy umieszczonej przy drodze 

powiatowej? 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odpowiedział, że pieniądze należne są dla powiatu. 

 

Głosowano w sprawie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Mogielnicy nr XX/96/2019 z dnia 22 listopada 2019 r. w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 



 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 rok. 
 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego odpłatnego 

wykonywania zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na terenie 

miasta Mogielnica w roku 2020. 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego 

odpłatnego wykonywania zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na 

terenie miasta Mogielnica w roku 2020. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr 

Radecki , Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie niskiego wynagrodzenia wójtów, burmistrzów. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. Poinformował, że na jednej 

z komisji poddał uchwałę do zaopiniowania. Jak Państwo wiecie jakiś czas temu nasz sejm 

wprowadził przepisy ograniczające w dużej mierze wysokość wynagrodzenia wójtów, 

burmistrzów na terenie całego kraju. Wcześniej wynagrodzenie wójtów, burmistrzów również 

było określone w przepisach i nie było tak, że burmistrz mógł zarabiać nie wiadomo jakie 

pieniądze tylko były określone limity. Przykład naszego burmistrza pokazuje, że zarabia 

mniej miesięcznie niż niektórzy pracownicy naszego urzędu czy niektórzy dyrektorzy szkół 



na terenie naszej gminy, co adekwatnie do zakresu kompetencji odpowiedzialności jest 

uwłaczające. Stanowisko burmistrza jest bardzo odpowiedzialna funkcją. Wnioskował do 

radnych o podjęcia takiej przedstawionej uchwały. 

   Burmistrz powiedział, że ten rząd nie lubi samorządów. Pani Premier Szydło która sama 

sobie przyznała nagrodę, ministrowie dostali również a wójt, burmistrz nie może dostawać 

żadnych podwyżek w związku z tym zastosowali obniżkę (wynagrodzenia wójtów). Oni 

mogą dostawać nagrody a od 2002 lub 2003 roku nie ma żadnych nagród dla wójtów 

burmistrzów. Niewiedza posłów była tak duża, że w momencie, kiedy była burza w sprawie 

przyznania nagród w rządzie, wystosowali zapytania do marszałków województw, starostów 

wójtów burmistrzów o przyznane nagrody i dowiedzieli się, że o takich nagrodach nie ma 

nawet mowy, ponieważ są one zakazane ustawowo. Rząd nie lubi nas w dwójnasób, ponieważ 

nie przekazuje odpowiednich środków na zadania, które nam powierza. Burmistrz stwierdził, 

że jest mu przykro, że Rada będzie głosowała nad taką uchwałą. Przesłanką do tej uchwały 

było stanowisko konwentu wójtów i burmistrzów. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie niskiego wynagrodzenia wójtów, 

burmistrzów. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, 

Agnieszka Malinowska, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , 

Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Wiesław Małek, Jerzy Marczak 

 

13. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 
 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał pismo od powiatowego lekarza weterynarii 

 w sprawie środków kontroli w zakresie zdrowia zwierząt w odniesieniu do afrykańskiego 

pomoru świń w niektórych państwach członkowskich. 

 

    Radny powiatu grójeckiego Robert Lipiec przedstawił podsumowanie roku pracy powiatu 

grójeckiego. Budżet powiatu na rok 2020 wynosi około 113 000 000 zł zadłużenie wynosi 

około 26 000 000 zł i jest niższe o 3 000 000 zł od tego, jakie było. Jak wiadomo w długu 

powiatu nie zawiera się zadłużenia szpitali. Problemem było to, że tak do końca nie 

wiedzieliśmy ile tego długu w szpitalach jest. Pierwsze informacje pozyskane od poprzedniej 

władzy mówiły o 8 000 000 zł długu w PCM w Grójcu i około 4 000 000 zł długu w szpitalu 

 w Nowym Mieście nad Pilicą. Okazało się, że na 31 października 2019 r Szpital w Nowym 

Mieście ma dług około 18 103 582 zł, z czego wymagalny dług jest 4 112 809 zł 

 i niewymagalny dług 13 000 990 zł. Jeżeli chodzi o PCM w Grójcu dług oscyluje w 

okolicach 19 000 000 zł. Zobowiązania wobec kontrahentów wynoszą około 5 000 000 zł, 

zobowiązania wymagalne około 3 400 000 zł. Subwencja oświatowa dla powiatu jest dobra 

wynosi około 90 % natomiast, jeżeli chodzi o szpitale to tutaj sytuacja jest trudna, ponieważ 



szpitale są zadłużone i co jakiś czas trzeba wspomagać je finansowo czy też poręczeniami. 

System finansowania szpitali się nie sprawdził, ponieważ 16 szpitali powiatowych w Polsce 

ma duże długi. Problemem jest również finansowanie z NFZ oraz brak lekarzy. Kolejnym 

problemem jest nakładanie nowych obowiązków na szpitale. Rząd obiecuje podwyżki dla 

lekarzy, personelu zwiększenie ilości pielęgniarek na jedno łóżko, ale za tym nie są 

przekazywane pieniądze tylko szpitale na te koszty musza same zapracować. Audyt szpitali 

wykazał zbyt dużą ilość łóżek szpitalnych jak również zbyt długi okres hospitalizacji. 

Wykazano również niegospodarność zarządu spółki poprzez tworzenie niepotrzebnych etatów 

w administracji i wypłacanie pensji nieproporcjonalnych do zajmowanych stanowisk. W PCM 

w Grójcu pracownik obsługi zarabiał 13 700 zł brutto, czyli więcej niż prezes spółki. W PCM 

w Grójcu wprowadzono plan redukcji kosztów, co pozwoliło na oszczędności miesięcznie 

około 86 000 zł. Po audycie w szpitalach jest przyjęty trzeci wariant restrukturyzacji 

polegający na przeniesieniu części oddziałów ze szpitala w Nowym Mieście do Grójca. W  

Nowym Mieście pozostawienie oddziału wewnętrznego, chirurgii planowanej i ginekologii z 

planowanymi zabiegami oraz utworzenia zakładu opieki leczniczej jak również hospicjum, co 

wiąże się oczywiście z poniesieniem dodatkowych kosztów w kwocie około 7 000 000 zł. 

 W Nowym Mieście nad Pilicą były organizowane strajki w związku z zamknięciem części 

oddziałów i wiemy, kto na nich był a z drugiej strony wiemy ile pieniędzy z tego szpitala 

wyprowadził. Jeżeli nie będziemy szli w kierunku restrukturyzacji to Szpital w Nowym 

Mieście zamknie się sam, ponieważ koszty go pogrążą. Wspomniał, że koszt realizacji SOR-u 

w Grójcu to około 13 000 000 zł, z czego Ministerstwo zdrowia pokryje około 6,5 miliona zł 

a powiat musi dołożyć również ponad 6 milionów zł. W ostatecznym rozrachunku pokazuje, 

że dofinansowanie jest w okolicach 50 % a nie tak jak wcześniej mówiono w 80%. Nałożona 

została również kara na budowę lądowiska lub SOR-u za niezłożenie w czasie sprawozdań, co 

miało miejsce jeszcze w poprzedniej kadencji, na czym powiat straci około 1,6 miliona zł. 

Poinformował również, że pozyskana została nowa karetka, która obecnie stacjonuje w Warce 

i planowane jest jeszcze pozyskanie dwóch kolejnych. Następna sprawa to informacja 

dotycząca poprzedniego zarządu powiatu. Dotyczy ona umowy podpisanej przez ówczesnego 

starostę i wice starostę z firmą Nowotax, która miała odzyskać VAT dla powiatu. Niestety 

złożenie złej deklaracji przez ówczesnego starostę spowodowało niedotrzymania warunków 

tej umowy i na dzień dzisiejszy zgodnie z wyrokiem sądu powiat musi zapłacić 300 000 zł 

odszkodowania tej firmie. Poinformował, że powiatowi udało się zmodernizować DPS w 

Tomczycach. W szkołach nadzorowanych przez powiat zabrakło około 2 milionów złotych na 

wynagrodzenie dla nauczycieli, mimo że subwencja oświatowa pokrywa około 90 % kosztów. 

Całkowity koszt inwestycji drogowych w minionym roku to ponad 20 milionów zł, z czego 

środki powiatu wynoszą około 3 milionów zł. Na terenie naszej gminy zostały przebudowane 

dwie drogi. Jedna w Świdnie a druga z Kozietuł do Trzylatkowa. Droga w Dobiecinie jest 

zakwalifikowana do przebudowy, ale nastąpi to po wygospodarowaniu środków. Korzystając 

z okazji Rober Lipiec złożył życzenia życząc Zdrowych Wesołych Świąt i Szczęśliwego 

Nowego Roku dla wszystkich obecnych. 

14. Sprawy mieszkańców. 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego Jolanta Radzimirska powiedziała, że 

 w radiu usłyszała, że rząd w 90% finansuje oświatę i dzisiaj Pan Rober to potwierdza, ale 

gdzie się daje 90% a gdzie rzucają "ochłap". Stwierdziła, że osłabia się samorządy, aby nie 

było chętnych na burmistrzów. Podkreśliła też, że przed radnymi ciężki okres, ponieważ nie 

będzie pieniędzy na inwestycje. Powiedziała, że żadne posiedzenie Sesji nie wzbudzało takich 

refleksji, po czym złożyła życzenia z Okazji Świąt Bożego Narodzenia. 



    Radny Powiatu grójeckiego Robert Lipiec odniósł sie do kwestii zjazdów na 

przebudowanej drodze w Kozietułach mówiąc, że dowiedział się, że zjazdy miały być 

wykonane przy partycypacji w kosztach ze strony mieszkańców dotyczących rury i 

przyczółków i do ustalonego terminu żaden z mieszkańców tych pieniędzy nie wpłacił. 

Starosta ze swojej strony podjął decyzję, że część tych zjazdów wykona, bo przyczyniły się 

one do odwodnienia tej drogi. Informacja jest taka, że jeżeli mieszkańcy będą chcieli 

sfinansować przyczółki i rury to będzie kontynuowane wykonywanie zjazdów. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski złożył życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia 

oraz Nowego Roku w swoim imieniu jak również całej rady. Zaprosił na spotkanie po sesji, 

aby móc się wspólnie podzielić opłatkiem. 

Burmistrz również złożył życzenia w imieniu własnym i pracowników urzędu. 

 

15. Zakończenie obrad. 

 

 Przewodniczący Grzegorz Michalski zakończył obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej  

w Mogielnicy. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołował    Sekretarz obrad   Przewodniczący obrad. 

 

Grzegorz Frasoński    Halina Budzik    Grzegorz Michalski 


